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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Rogán Antal, a miniszterelnök kabinetfőnöke 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mivel magyarázza, hogy írásbeli kérdések kerülnek az
Ön minisztériumához jóváhagyásra, és milyen alapon írhajtja felül a 
propagandaminisztérium a képviselői kérdésekre adott szakmai válaszokat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2019. október 4-én tizenöt írásbeli kérdést nyújtottam be az innovációs és technológiai miniszterhez
klímaügyet érintő szakpolitikai kérdésekben. Kérdéseimre a miniszter egyetlen semmitmondó 
összevont választ adott, ami az alábbi linken olvasható: 
https://www.parlament.hu/irom41/07617/07617-0001.pdf. Tudomásomra jutott, hogy a szakmai 
válaszok elkészültek, de azt nem kaphattam meg.

Szeretném felhívni a figyelmét arra, hogy a parlamenti ellenőrzés eszközei alkotmányos 
rendelkezésekre, egyrészt a jogállamiság követelményéből fakadó hatalommegosztás elvére, 
másrészt a közérdekű adatok nyilvánosságára vezethetőek vissza. A parlamenti ellenőrzési eszközök
a hatalommegosztás alapján működő államszervezetben az Országgyűlést a végrehajtó hatalom, 
alapvetően a Kormány és a közigazgatás felett megillető ellenőrzés módjai. Emellett az ellenőrzési 
funkció gyakorlása során megszerzett információk a megalapozottabb törvényalkotás mellett 
hozzájárulnak ahhoz is, a választópolgárok megfelelő képet alkossanak a közjogi tisztségviselők 
tevékenységéről, kellő információk birtokában vegyenek részt a politikai diskurzusban és 
döntéshozatalban.

Álláspontom szerint az innovációs és technológiai miniszter által alkalmazott gyakorlat teljes 
mértékben kiüresíti a képviselők országgyűlési törvényben foglalt tájékozódási jogosultságait, és 
ezáltal nem érvényesül a képviselők törvényben garantált tájékozódáshoz való joga.

Kérdezem Miniszter Urat, hogy az egységes kormányzati kommunikáció nem engedi a szakmai 



választ egy országgyűlési képviselő írásbeli kérdéseire? Milyen módon és eljárásban kapcsolódik be
a Miniszterelnöki Kabinetiroda az írásbeli kérdésekre adott válaszok előkészítésébe? Amennyiben 
nincs hivatalos eljárása az egyes minisztériumokban előkészített írásbeli kérdések központi 
kommunikációs irányokkal való összehangolásának, akkor hogy történhetett meg az, hogy az 
innovációs és technológiai miniszter válaszait nem hagyta jóvá a propagandaminisztérium?

Várom válaszát!

Budapest, 2019. november 7.

Tisztelettel,

Szél Bernadett
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